
Zápisnica z verejného zhromaždenia 

konaného 7.1.2007 o 15.00 hod 

v Kultúrnom dome v Dolných Obdokovciach 

 

Starosta obce zahájil zhromaždenie – poďakoval obyvateľom za zvolenie do funkcie, prisľúbil 

posilniť dôveru spoluobčanov svojou prácou v prospech obce. 

Informoval obyvateľov o dosiahnutých úspechoch: 

- v obci je dokončená kanalizácia, okrem jedného úseku, prípojky boli pre obyvateľov 

zadarmo, dostali sme dotáciu 4 mil. Sk 

- je vymenená strecha kostola – výdavky boli hradené z dotácie Ministerstva kultúry SR vo 

výške 0,5 mil. Sk, z verejných zbierok obyvateľov, spolufinancovanie obce. Výber 

dodávateľa bol uskutočnený verejným obstarávaním. 

- je opravená strecha Materskej školy – dotácia od Ministerstva školstva SR vo výške 800 tis. 

Sk. 

- v areáli Materskej a Základnej školy je vybudované detské ihrisko,  

- uskutočnila sa plynofikácia Základnej a Materskej školy, výmena kotlov a radiátorov, 

realizované sú nové podlahy, maľovka ZŠ a MŠ 

- Základné a Materské školy prešli na obec – obec je ich zriaďovateľom. 

- postavený je nájomný bytový dom s 22 bytovými jednotkami v celkovej hodnote 25 mil., 

z toho 8 mil. bola dotácia zo Štátneho bytového fondu, zvyšok bol získaný výhodným 

úverom, nájomné za byty kryjú splátky úveru, stále je veľký záujem o byty. 

- v areáli ihriska sú opravené šatne BFC, strecha, sociálne zariadenia, budova šatní je 

napojená na kanalizáciu, už nie je problém so žumpou. 

- na Kultúrnom dome a Obecnom úrade sú vymenené okná. 

- podpísaná je zmluva so Západoslovenskou energetikou a.s. na zavedenie elektrickej energie 

vo vinohradoch, kde výdavky 4 mil hradí Zsl. energetika, projektovú dokumentáciu dala 

vypracovať a uhradila obec. 

- pre mladých obyvateľov je každoročne organizovaný letný kurz anglického jazyka 

v spolupráci s Gymnáziom Selye Jánosa a zahraničných maďarov, žijúcich v Amerike, 

prednáša lektor z Ameriky. Tiež je vytvorený internetový klub k podpore pozitívne 

smerovaných činností mladých. 

- každoročne sú usporadúvané stretnutia dôchodcov a jubilantov. 

- vo vypracovaní je Územný plán obce, ktorý podporí ďalší rozvoj obce, bola nám poskytnutá 

dotácia na vypracovanie. 

- na Správe katastra prebehol zápis pozemku ihriska a parku do listu vlastníctva obce. 

- rozšírený je intravilán obce. 

- sú zamerané cesty v obci – časť Alvíg, Fovíg, Papútja, okolo Kultúrneho domu, je to 

potrebné k žiadostiam o dotáciu na rekonštrukciu cesty. 

- celý rok prebieha udržiavanie čistoty v obci, v lete kosenie verejných priestranstiev, 

cintorína, ihriska, v zime zátarasy proti snehu, odhŕňanie a posýpanie ciest. 

- obec navštívil minister p. Prokopovič z Ministerstva dopravy – rokovalo sa o R1 rýchlostnej 

ceste, najmä o výjazde a zjazde na R1 pri obci Dolné Obdokovce. 

- každoročne je podporovaný šport – BFC dostáva dotáciu cez 250 tis.Sk. 

- urbárske majetky – bola založená Lesná spoločnosť, od vzniku bola bez činnosti, členovia sa 

nezúčastňovali schôdzí, zodpovednosť za lesy a Lesná spoločnosť prešla na Obecné 

zastupiteľstvo. Verejným obstarávaním boli lesy dané do prenájmu, nájomca sa neosvedčil, sú 

s ním problémy, bol upozornený na nedostatky. Treba vybaviť IČO pre Lesnú spoločnosť. 

Starosta obce informoval občanov o plánoch na súčasné volebné obdobie: 

- postaviť ďalší nájomný bytový dom – podľa záujmu. Na poskytnutie dotácie sú sťažené 

podmienky, ale treba sa pokúsiť vybaviť, pretože je záujem o byty. 
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- postaviť dom sociálnych služieb pre starších obyvateľov. 

- opraviť cesty 

- zaviesť elektrickú energiu vo vinohradoch. 

- uskutočniť rekonštrukciu Domu smútku – bezbariérový prístup, zastrešená plocha. 

- dokončiť kanalizáciu na poslednom úseku Papútja 

- vymeniť autobusové zastávky. 

- uskutočniť rekonštrukciu Kultúrneho domu, v rámci nej aj Obecného úradu. 

- na záver poďakoval obyvateľom za spoluprácu, dôveru a všetkým zaželal úspešný nový rok. 

 

DISKUSIA: 

1. Szabó Marián – kedy bude vysadená zeleň okolo ČOV a nájomného bytového domu. 

2. Tigyi Ľudovít – BFC bolo spomenuté, že dostali od obce dotáciu, ostatné organizácie 

nedostali? Starosta – napr. Csemadok nemá IČO, nie je registrované, až bude mať vybavenú 

registráciu, môže dostať dotáciu. Na obecnom úrade bola vypracovaná žiadosť o dotáciu na 

Ministerstvo kultúry, ale keďže Csemadok nemá účet, nemohla byť podaná. 

Starosta – na otázku Szabó Mariána: čo konkrétne si predstavuje pod výsadbou zelene. Szabó 

Marián: podľa plánov, nejaké stromy. Starosta: postavená bola iná ČOV ako bola plánovaná, 

bola rozšírená na regionálnu ČOV.  

3. Gyepes Peter – hlásenia v miestnom rozhlase by mohli byť aj po 17ej hodine, tí čo sú 

v práci, nepočujú oznamy. Starosta – ak je požiadavka, môže byť splnené. 

4. Luley Peter: po uliciach pobehujú psy, ohrozujú obyvateľov, deti aj dospelí sa ich boja. 

Starosta: psy sú stály problém, cez miestny rozhlas je vyhlasované upozornenie majiteľom, je 

všeobecne záväzné nariadenie na držanie psov, obyvatelia však nič nerešpektujú, nezamedzia 

psom voľný pohyb po dedine. Zákon už nedovoľuje zavolať niekoho a dať postrieľať 

túlavých psov. Obec môže dať pozbierať psov do útulku, toto však treba zaplatiť. Najlepšie 

riešenie je, aby si majitelia psov uvedomili svoje povinnosti a postarali sa o to, aby sa ich psy 

mohli pohybovať iba vo dvoroch svojich majiteľov. Mnohí ani nepriznajú, že majú psov, 

dokázať opak je ťažké. 

5. Balko František – zaželal všetkým prítomným šťastný nový rok, poďakoval, že môže byť 

na verejnom zhromaždení, že sa koná. Nepozná rozpočet, obyvatelia nevedia, aké sú príjmy, 

dane, bol predaj áut, kde sú peniaze, nemá prehľad, nevyzná sa presne vo veci, bolo by dobré 

toto pripraviť a na ďalšom zhromaždení oboznámiť. Ing. Lydik Dušan: reagoval na dotaz –   

príjmy za kanalizáciu od obyvateľov nekryjú náklady na chod čistiarne odpadových vôd, kde 

je spotreba elektrickej energie. Starosta: každý rok je rozpočet vystavený na oznamovacej 

tabuli na 15 dní, každý obyvateľ si ho môže prezrieť a pripomienkovať. 

6. Nagy Baltazár – urbárska spoločnosť nefungovala, ale v lese Agacsos bola činnosť, kde sú 

z toho príjmy. Starosta: príjmy za nájom lesa sú príjmom obce na jej činnosť. Lesná 

spoločnosť nemala činnosť, lebo sa nezúčastňovali schôdzí. Môže prečítať zápisnicu Lesnej 

spoločnosti, v ktorej činnosť odovzdáva Obecnému zastupiteľstvu – prečítal zápisnicu. 

7. Paulisz Marián – starosta spomenul autobusové zastávky, terajšie sú veľmi opotrebované, 

je nutné vymeniť za nové. Starosta: už predchádzajúce Obecné zastupiteľstvo schválilo 

výmenu, hľadáme najvhodnejšieho dodávateľa, nakoľko sú dosť drahé. Paulisz Marián – 

z dreva sú lacnejšie, aj v iných obciach sú z dreva. Starosta: hľadá sa najvhodnejšie riešenie, 

je podaná žiadosť o dotáciu na Slovenskú agentúru životného prostredia v Programe obnovy 

dediny. Problém je aj to, že nikto nechce, aby zastávka bola pred ich domom.  

8. Drozdák Peter – otvoriť klub pre mladých, lebo nemajú kam chodiť, potom vyvádzajú 

v autobusových zastávkach. 

9. Szabó Marián – pri dome J. Kotreca je neporiadok, v susedstve oproti je rozrastený živý 

plot, ľudia tam hádžu smeti. Starosta: bude to upratané. 
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10. Gyepes Silvester, č.d.200 (ďalej Gyepes S.) – urbárska spoločnosť bola založená na 

verejnom zhromaždení pred niekoľkými rokmi, vtedy bol záujem, na nečinnosti má podiel 

celá spoločnosť, stratili záujem, nezúčastňovali sa schôdzí. Na prvej schôdzi ostatným členom 

oznámil, že prvý krok má byť získanie IČO na Štatistickom úrade, podmienkou je 

usporiadanie spoločnosti, bola zvolaná členská schôdza, nezúčastnili sa členovia, viackrát 

bola zvolaná schôdza, ale členovia neprišli, za vybratie listu vlastníctva zo Správy katastra sa 

platí poplatok, to už nikto nechcel. 

V plánovaných akciách starosta nespomenul názvy ulíc, bolo by potrebné vyriešiť označenia 

ulíc. V pôvodných plánoch bola tiež spomínaná cesta na Babindol a do Čeľadíc. Starosta – na 

uvedené cesty nie je list vlastníctva, ani obec Babindol kvôli tomu nemôže pokračovať vo 

vybavovaní ciest, je to 20-30 miliónová investícia. Gyepes S. - tiež smeti vyvážajú do chotára, 

dokonca aj z iných dedín. Starosta – obec sa snaží to upraviť, ale veľa ľudí vozí smeti do 

chotára, vysypú hocikde pri ceste, ničí to životné prostredie, špatí to okolie. Pritom smeti 

patria do smetnej nádoby.  Gyepes S. – na konáre a zelený odpad treba zabezpečiť likvidáciu. 

Starosta – vybudovať kompostáreň a drvič je možné zabezpečiť, kúpa je finančne náročná, ale 

už aj zo zákona vyplýva táto povinnosť. Gyepes S. – bolo by vhodné aspoň dvakrát do roka 

konať verejné zhromaždenie, aby boli obyvatelia informovaní, napr. v intraviláne majú 

vlastníci pozemky, aby sa mohli vyjadriť. Starosta – aby bolo možné vybudovať cesty 

a infraštruktúru, musia byť pozemky v intraviláne, kým sú v extraviláne, treba výňatok 

z poľnohospodárskej pôdy, za čo je drahý poplatok.  

11. Szabó Marián – nezamestnaní niečo robia, alebo sú vedení len na papieri? Starosta – na 

začiatku aktivačnej činnosti bolo 130 nezamestnaných, teraz je 48 nezamestnaných vedených 

na Úrade práce, rodiny a sociálnych vecí. Ak má nezamestnaný záujem zúčastniť sa na 

aktivačnej činnosti, je mu to umožnené, dostávajú príspevok od štátu, ak by bola u niekoho 

zrušená účasť v aktivačnej činnosti, boli by mu odobrané všetky príspevky od štátu, nemali by 

z čoho žiť. 

12. Paulis Štefan – na ulici Ugarok nie sú jarky a mostíky k domom, nezamestnaní by mohli 

tento stav upraviť. Pri výstavbe celoobecného vodovodu bolo dohodnuté, že prípojky platia 

obyvatelia na hornej strane cesty, pri kanalizácii dolná strana cesty. Ing. Varga Gejza – pri 

výstavbe vodovodu nebol poslancom, ale je len pozitívne, že obyvatelia nemuseli platiť za 

prípojky. Na zasadnutí obecného zastupiteľstva je potrebné prerokovať platenie za prípojky. 

Starosta – na ulicu Papútja pošle pracovníkov upratať trávu. Na jarky a chodníky môžeme 

žiadať dotáciu od Európskej únie, treba však riadnu projektovú dokumentáciu, na základe 

toho je možné napísať žiadosť. Paulis Štefan – vo vinohradoch sa môže cesta frézovať a pri 

domoch nie? Starosta – môže dať vyfrézovať aj pri domoch, ale to nie je konečné riešenie.  

13. Nagy Baltazár – na ulici Kertfold je smerom do bývalého JRD počas dažďa nepriechodná 

cesta. Obyvatelia kladú na pozemky pri cestu kamene, niekto na nich môže havarovať. Szabó 

Jozef č.d. 243 – on zasadí trávu pred domom a kamióny a autá mu po nej jazdia a parkujú, 

dobre robia, čo kladú kamene. Keď bude obec kosiť aj pred domami, potom ho to nebude 

zaujímať, či tade jazdia autá, potom netreba kamene na ochranu. Starosta obce – verejné 

priestranstvá vo vlastníctve obce bude kosiť obec, zabezpečujeme prostriedky – kosačky, aj 

pracovníci sú. Cesty v obci sú úzke, robí to problémy. Bez cesty na pozemkoch Kertfoldu by 

sa nedalo stavať, ale stavitelia nechali malý priestor od cesty, stavali domy veľmi blízko 

k ceste. 

14. Tigyi Ľudovít – akým spôsobom na platí za kanalizáciu, on platil v auguste; platí sa ročne 

od augusta do augusta? Ing. Varga Gejza – väčšinou sa každý v lete napojil, lebo vtedy sa dá 

kopať v pôde, ale možnosť bola od 1. januára, platí sa za kalendárny rok. Starosta – 

kanalizačné prípojky boli zadarmo, v iných dedinách platili. Výdavky na kanalizáciu a ČOV 

boli veľké, poplatok 250,- Sk na rok za obyvateľa nie je vysoký a nekryje výdavky na chod 

ČOV, kde zamestnanec na ČOV nie je zarátané. Varga Ľudovít – kto nie je napojený 
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kanalizáciu a prípojku už má postavenú pred domom zadarmo, ale nepoužíva ju, načo ju má? 

Keď obec poskytla prípojky zadarmo, treba ich využívať, každý by sa mal napojiť. 

V Dolných Obdokovciach by mala byť pošta. Starosta – poštu zriadiť je ťažké, už dlhšie sa 

obec snaží o zriadenie, je vybavované s ministerstvom, ale sú určité podmienky. Teraz je už aj 

v Pohraniciach pošta stratová, tak nové nezriaďujú, mala byť poštovňa, ale potom ju zrušili, 

obnovíme konanie. Ing. Varga Gejza – obec dala ponuku poskytnúť zadarmo priestory, 

prispieť na výdavky pri zriaďovaní. 

15. Činger Silvester – pri č.d. 180 sa autami ťažko prechádza okolo rohu cintorína. Starosta – 

malo by byť urobené nové oplotenie, na zasadnutí obecného zastupiteľstva o tom bude 

rokované. 

16. Kunkela Ernest – obyvatelia sa sťažujú, ale nikto nepovie aký prístup má štát, v jeden deň 

dotáciu prisľúbia, druhý deň ju zrušia. Nikto nespomenie, čo všetko bolo urobené na ihrisku 

aj v obci, všetci majú možnosť pracovať pre blaho obce a nie správať sa ako v parlamente, 

kde sú skupiny, ktoré bojujú proti sebe. 

17. Záver – starosta skonštatoval, že spomenuté problémy sú zapísané, bude vyhotovená 

zápisnica, na zasadnutiach obecného zastupiteľstva budú problémy prerokované. Dúfa, že 

zasadnutia budú prebiehať bez problémov.  

Starosta obce poďakoval všetkým prítomným za účasť a poprial všetkým šťastný nový rok. 

 

 

V Dolných Obdokovciach, 8.1.2007 

 

 

 


